
آبی ه�ا ب�ه ش�دت در گ�رداب حواش�ی، 
جنجال س�ازی و فرافکنی گیر افتاده اند. متهم 
اصل�ی این ش�رایط در وهل�ه اول سرپرس�ت 
مدیرعاملی باش�گاه اس�ت و به تازگ�ی جواد 
نکونام نی�ز وارد گود ش�ده و او ه�م در تلاش 
است تا س�همش را در این جنجال ها ایفا کند. 
حجت کریمی این روزها نامش بیش��تر از گذشته 
سر زبان ها افتاده و در رسانه ها مطرح می شود. باید 
تأسف خورد به حال باشگاه پرطرفدار استقلال که 
نام نفر اول مدیریت باشگاه همه را یاد شرور معروف 
پایتخت می ان��دازد، آن هم درحالی که عکس های 
خوش و بش کریمی با گنده لات دس��تگیر ش��ده 
را همه دیده اند. تکذیب مذاک��ره 95 میلیاردی با 

علیرضا بیرانوند هم که دیگر جای تعجب ندارد. 
         

سرپرست مدیرعاملی عاش��ق جلب توجه است و 
تلاش می کند خ��ودش را نزد ه��واداران محبوب 
جلوه دهد، اما او نه تنها ش��أن اس��تقلال را حفظ 
نمی کند، بلکه برای رسیدن به اهدافش هر روشی را 
به کار می گیرد. کریمی بنرهای جنجالی در اولین 
تمرین نکونام را تکذیب کرد، حضور عده ای از اراذل 
و اوباش روی س��کوهای کمپ مرحوم حجازی را 
نیز گردن نگرفت و ح��الا هم که پلیس هفت تن از 
افراد معلوم الحال حاضر در تمرین را دستگیر کرده، 
مدعی ساختگی بودن ماجرا شده است: »سر فرصت 
خیلی از حرف ها را خواهم زد. همه مسائل ساختگی 
است.« تکذیب و انکار به همین جا ختم نشده و طبق 
معمول پای خبرنگاران نیز به ماجرا باز شده است. 

حجت کریمی مدعی فعالیت برخی خبرنگاران علیه 
استقلال شده است: »بروید از خبرنگارانی بپرسید 
که علیه باشگاه اس��تقلال فعالیت می کنند. به این 

مسئله توجه و به آن فکر کنید.«
تا کجا قرار است ادامه دهید؛ به جای آنکه فکری به 
حال و روز استقلال کنید، هر لمپنی را به تمرین راه 
می دهید و بعد هم چیزی را به گردن نمی گیرید. 
به جای آنکه آرامش به تیم تزریق کنید با ادعاهای 
واهی حواش��ی را افزایش می دهید. تا قبل از این 
خیال می کردیم فتح الله زاده استاد این کارهاست 
و هیچ کس حریفش نمی شود، ولی انصافاً حجت 
کریمی ثابت کرده دس��ت حاجی را از پشت بسته 
و اصلًا اجازه نمی ده��د جای خالی فت��ح الله زاده 

احساس شود. 
فصل پیش اس��تقلال در کس��ب جام ناکام ماند 
و به خاطر اهمال مدیران س��همیه آس��یا را نیز از 
دس��ت داد. انتظار هواداران از مدیران باش��گاه و 
کادرفنی جدید چی��زی جز جب��ران نتایج فصل 
گذشته و کس��ب جام نیس��ت، ولی با این اوضاع 
تیم چطور قرار اس��ت برای پش��ت س��ر گذاشتن 
یک فصل سخت آماده ش��ود، وقتی تمام هم و غم 
سرپرست مدیرعاملی مطرح شدن در رسانه ها به 

طرق مختلف است. 
با این ش��رایط آیا فرصتی برای رس��یدگی به امور 

باشگاه باقی می ماند؟
         

جواد نکونام با حواش��ی بس��یار زیاد ب��ه نیمکت 
استقلال رسید و آرزویش بالاخره محقق شد، ولی 

مشکل اینجاست که از زمان آمدنش و شروع کار 
با آبی ها، حواشی را از خود دور نکرده و روز گذشته 
نیز با تاختن به نایب رئیس فدراسیون جدلی تازه 
را آغاز کرده است. نکونام شرایط خود و تیمش را 
بهتر از هر کسی می داند. سرمربی جدید از انتظار 
هواداران برای کسب جام خبر دارد و با وارد شدن به 
بحث سقف قراردادها در مسیر منحرف کردن افکار 
عمومی قدم برداشته اس��ت. نکونام از خریدهای 
باشگاه راضی نیست و در به در به دنبال دروازه بان 

خارجی است. 
او نیز مثل کریمی دم از آرامش می زند، ولی در اصل 
به یکی از عوامل برهم زدن آرامش استقلال تبدیل 
شده است. گویا سرمربی استقلال از تعیین سقف 
قرارداد 15 میلیاردی برای بازیکنان تیمش انتقاد 
کرده و منصور قنبرزاده، نایب رئیس فدراسیون نیز 
به این مسئله واکنش نشان داده است. حال نکونام با 
ادبیات خاص خودش علیه مدیر فدراسیون واکنش 
نشان داده است: »همیشه دوست دارم کارم را در 
آرامش جلو ببرم، ولی بعضی دوستان نمی خواهند 
استقلال آرامش داشته باش��د. به تازگی از شایعه 
س��قف قرارداد 15 میلیاردی بازیکنان اس��تقلال 
انتقاد کردم و گفتم این نوع اخبار برای ضربه زدن 
به ماست، ولی نمی دانم چرا یک مسئول فدراسیون 
باید درباره مسائل داخلی استقلال اظهارنظر کند. 
روز اول گفتم اینجا هستم که حق هوادار را بگیرم. 
الان هم فکر می کنم آقایان می خواهند به هوادار و 
باشگاه استقلال ظلم کنند. مربیان رقیب ما گفتند 
این طرح غیرکارشناس��ی اس��ت، آقای��ان جرئت 

نکردند جواب بدهند، ولی تا ما یک جمله، آن هم 
درباره مسائل داخلی تیم مان گفتیم ببینید چطور 
صحبت می کنند. آقای قنبرزاده با احترام، شما حق 
نداری درباره استقلال حرف بزنی. چطور می شود 
حرف های مرا نخوانید و بعد علیه اس��تقلال و من 
حرف بزنید؟ اتفاقاً ش��ما هس��تید که حق ندارید 
درباره فوتبال ح��رف بزنید. من و امث��ال من که 
س��ال ها خاک این فوتبال را خورده ایم باید درباره  
فوتبال صحبت کنیم. تاج از مدیران دلسوز و قطعاً 
قصدش کمک به فوتبال است، ولی بعضی دوستان 
دیگر رنگی بودن ش��ان در فدراس��یون ثابت شده 
است. اگر بخواهند رنگی عمل کنند قطعاً استقلال 
ساکت نمی نشیند. از حق خودم می گذرم، ولی از 

حق استقلال و طرفدارانش نه.« 
سرمربی که مدعی اس��ت خاک فوتبال را خورده 
باید بهتر بداند ب��ه راه انداختن جنگ های زرگری 
و دعواهای هواداری راه نجات اس��تقلال نیس��ت. 
هنوز فصل شروع نش��ده نکونام استارت دعواهای 
رنگی را زده و علیه فدراسیون موضع گرفته است. 
او طوری از گرفتن حق هواداران و ساکت نماندن 
حرف زده که انگار تا قبل از این باشگاه استقلال در 
جنگ های رسانه ای، فضای مجازی و غیرفوتبالی 
س��اکت نشس��ته و اصلًا بیانیه صادر نکرده است. 
 ای کاش مش��اوران و همفکران نکونام خیلی زود 
به او گوشزد کنند این راهی که او در پیش گرفته 
به ترکستان اس��ت. با این ش��رایط هواداران باید 
منتظر فصلی بسیار س��خت و پرحاشیه برای تیم 

محبوب شان باشند.

بانوی ملی پوش دوومیدان��ی ایران باز هم خوش درخش��ید. فرزانه 
فصیحی همان دونده ای اس��ت که حت��ی بی توجهی ه��ا نیز باعث 
ناامیدی اش نش��ده اس��ت. »دختر باد« ایران این بار در مس��ابقات 
دوومیدانی جام کازانوف قزاقستان موفق به جابه جایی رکورد ملی شد. فصیحی با صعود به مرحله 

نهایی این رقابت ها در ماده دو 100 متر عنوان قهرمانی را از آن خود 
کرد. این ملی پوش با ثبت زمان11/41، اولین دونده ای بود که 
از خط پایان گذش��ت و طلای این ماده را به گردن آویخت. از 
آن مهم تر اینکه فصیحی توانست رکورد ملی ماده 100 متر را 
بشکند. رکورد قبلی این ماده در اختیار حمیده اسماعیل نژاد با 

زمان 11/43 بود و حالا این رکورد در اختیار فصیحی است. 
بانوی ملی پوش در یک سال اخیر نتایج درخشانی 

را ثبت کرده و همچنان برای کسب افتخارات 
بیش��تر در تلاش اس��ت. فرزانه فصیحی 

سال گذش��ته در مس��ابقات داخل 
سالن آسیا و در ماده 60 متر مقام 
قهرمان��ی را به دس��ت آورده بود. 

بدون ش��ک اگر حمایت ها از رشته 
دوومیدانی بیشتر ش��ود و مدیریت صحیح 

بر فدراسیون حاکم باشد، قطعاً پتانسیل ورزش ایران 
در این رشته مدال آور بس��یار زیاد است. ملی پوشان 
دوومیدانی، به ویژه فرزانه فصیحی منتظرند ش��اید 

روزی نگاه مسئولان به رشته مادر تغییر کند.

والیبال نشسته با ترکیب جوان در آسیا

رکوردشکنی دختر باد در قزاقستان

مسابقات والیبال نشسته قهرمانی آسیا امروز به میزبانی قزاقستان آغاز        خبر
می شود و تیم مردان کشورمان که با ترکیبی جوان عازم این بازی ها 
ش��ده باید در دور گروهی با تیم های چین، کره جنوبی و هند مصاف دهد. شاگردان هادی رضایی، 
مدافع عنوان قهرمانی محسوب می شوند و در جدال نخست خود امروز رودرروی هند قرار می گیرند. 
کادرفنی تلاش کرده با استفاده از نفرات جوان تر به بازیکنان کم تجربه فرصت دهد. در این دوره از 
مسابقات تیم  اول سهمیه حضور در پارالمپیک پاریس را کسب خواهد کرد. با اینکه تیم ایران مثل 
همیش��ه هدفی جز قهرمانی ندارد، اما تیم هادی رضایی سال گذشته با کسب مقام قهرمانی جهان 
س��همیه پارالمپیک گرفت و از این بابت نگرانی وجود ندارد. رقابت های والیبال نشس��ته بانوان نیز 
همزمان برگزار می شود و تیم ملی والیبال نشسته بانوان که دوره گذشته به مقامی بهتر از نهمی نرسید 

در بازی اول به جنگ کره جنوبی می رود.

قصدی برای زیر پا گذاشتن قانون نداریم

 انتظار می رف��ت کیانوش رس��تمی از حضور در 
رکوردگیری تیم ملی سرباز بزند. این را تجربه و 
خصوصیات اخلاقی خاص ای��ن وزنه بردار ثابت 
کرده بود. همانطور که انتظار می رفت پافش��اری 
کادر فنی به اجرای قوانین واکنش های بسیاری را 

در پی داشته باشد. نصیرشلال از روزها قبل تأکید 
کرده بود هر کس��ی که در رکوردگیری شرکت 
نکند خط خواهد خورد و کشیدن قلم قرمز روی 
نام کیانوش رستمی ثابت کرد اجازه نخواهد داد 
نظم تیمی که هدایت آن را برعه��ده دارد به هم 

بخورد. هرچند برابری، مربی سابق تیم ملی معتقد 
است که سر کیانوش را با پنبه بریدند، اما سرمربی 
تیم ملی وزنه برداری نظر دیگ��ری دارد و تأکید 
می کند حذف رستمی از مسابقات قهرمانی جهان 
براساس قوانین و مقررات بوده است: »هر کسی 
می تواند نظرش را در این خصوص عنوان کند، اما 
واقعیت این است که ما براساس چارچوب و قوانین 
پیش رفتیم و همه ورزشکاران باید به آن متعهد 
باشند. فرقی هم نمی کند کیانوش یا هر ورزشکار 
دیگری باش��د، همه باید به ای��ن قوانین احترام 
بگذارند و تفاوتی بین آنها نیست. از دو هفته قبل از 
رکوردگیری به کیانوش و هیئت استان کرمانشاه 
زمان مسابقه رکوردگیری را اطلاع دادیم، حتی 
کیانوش هم می دانست عدم حضورش در مسابقه 
رکوردگیری به معنای انصراف اوس��ت، اما واقعاً 
تصمیمی که گرفته شد براساس قوانین و مقررات 
بوده و هر ورزش��کار دیگری هم ج��ای کیانوش 
رس��تمی بود و در رکوردگیری شرکت نمی کرد 

تصمیم من همین بود.«
اردوی تیم ملی وزنه برداری از روز گذشته برای 
حضور در مسابقات قهرمانی جهان و بازی های 
آسیایی آغاز شد، اما زمزمه ها در خصوص خط 
خوردن کیانوش رستمی نشان می دهد بسیاری 
هنوز عدم حضور قهرم��ان المپیک در تیم ملی 
وزنه برداری را هضم نکرده اند: »کیانوش قهرمان 
المپیک بوده و طبیعی است که اهالی وزنه برداری 
در مورد این موضوع صحبت کنند، اما واقعیت 
همین تصمیمی اس��ت که گرفته شد. اولویت 
به ورزشکاری داده شد که در چارچوب قوانین 
و مقررات عمل کرده و در مسابقه رکوردگیری 
هم حضور داشته است، به همین دلیل صحبت 
کردن در این مورد بی اثر است. فدراسیون جهانی 
اس��امی وزنه برداران برای مس��ابقات قهرمانی 
جهان را خواسته و ما هم آن را ارسال کرده ایم. با 
مطرح کردن مسائل حاشیه ای تصمیم من عوض 

نخواهد شد.«

 عدم حضور کیانوش 

 در رکوردگیری

به معنای انصراف او بود

دنیا حیدری 
      بازتاب

اشرف رامین
      چهره
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پهلوانک های کشتی آمده بودند که نشان دهند از 
همین حالا قدم در راه پهلوانی گذاشته اند. هزار و 300 
کشتی گیر خردسال و نونهال ایران طی سه روز سالن 
کش�تی هفتم تیر تهران را قرق کرده بودند تا با هم 
رقابت کنند. رقابتی که تا دلتان بخواهد صحنه های 
بدیع و ناب داشت، از تصاویر مادر و پسری گرفته تا 
پدرانی که ب�ا نگرانی تمام فرزندانش�ان را خارج از 
سالن برای مس�ابقه آماده می کردند. انگیزه را هم 
می شد در چهره تک تک بچه ها دید. آنها پهلوانان 
آینده کشتی ایران خواهند بود و اینگونه از همین 
حالا مشق کشتی می کنند. حاج محمدرضا طالقانی 
که این مسابقات برای بزرگداشت او برگزار شد حتماً 
از دیدن این همه ش�ور و اش�تیاق و تضمین آینده 

کشتی به وجد آمده است.

فريدون  حسن

شمیم  رضوان

دنیا حیدری

 دیپلماسی ورزشی 
واقعیتی که جدی گرفته نمی شود 
رئیس کمیته ملی المپیک ایران اخیراً مس��ئله مهمی را یادآور ش��ده 
است؛ خسروی وفا با اشاره به اینکه دیپلماسی می تواند به ورزش کمک 
کند، تأکید دارد ورزش فرصتی برای کشور است تا از طریق مسابقات 
بین المللی ظرفیت ها را بیش��تر کند. تردیدی نیست که صحبت های 
او عین واقعیت اس��ت، چه در مورد اهمیت دیپلماسی در ورزش و چه 
در خصوص فرصتی که ورزش برای ش��کوفایی ظرفیت های کشور در 
عرصه های بین المللی ایجاد می کند. با ای��ن وجود رئیس کمیته ملی 
المپیک کوچک ترین اش��اره ای به این مقوله ندارد که در ورزش ایران 
اهمیت چندانی به دیپلماسی داده نمی شود و کمتر از این مهم استفاده 
می شود. همانطور که هیچ اشاره ای به نابودی ظرفیت های بالقوه ورزش 

در ایران نمی کند!
ورزش ایران پتانس��یل قابل توجه��ی دارد و این مس��ئله بارها و بارها 
ثابت ش��ده اس��ت. با این حال طی س��ال های اخیر تورم و فشارهای 
مالی از یک سو و تصمیمات خلق الس��اعه و بهانه تراشی های مسئولان 
از س��وی دیگر دامنه ورزش در کش��ور را کوچ��ک و کوچک تر کرده 
است. بی توجهی  و عدم حمایت مسئولان از یک طرف و نبود امکانات 
کافی و توجه به اس��تعدادیابی از طرف دیگر باعث شده آنطور که باید 
از ظرفیت های ورزش کشور اس��تفاده نشود. حال آنکه ورزش بهترین 
ابزار برای خودنمایی در عرصه های بین المللی است. اما در کنار مسائل 
و مشکلاتی که در این حوزه وجود دارد، بهانه های مالی طی سال های 
اخیر باعث شده آقایان از جمله شخص خس��روی وفا تصمیم به اعزام 
کیفی ورزشکاران به رقابت های مختلف بگیرند، چه زمانی که در رأس 
کمیته پارالمپیک بود و چه امروز که ریاست کمیته ملی المپیک ایران بر 
عهده دارد. تصمیمی که نه فقط باعث سرخوردگی ورزشکاران می شود، 
بلکه انگیزه بس��یاری را هم کاهش می دهد و فرصت توانمند س��ازی 
آنها را که نتیجه حضور پرتعداد در مس��ابقات مختلف است، می گیرد 
و پرواضح اس��ت که حاصل این روند چیزی نیس��ت جز افت ورزش و 

موفقیت های آن! 
حال آنکه همانطور که خسروی وفا نیز بدان اشاره دارد، ورزش فرصتی 
عالی برای حکمرانان تمام کشورهاس��ت که به واس��طه آن می توانند 
توانمندی ه��ای خود را ب��ه نمایش بگذارن��د، اما این مه��م کمتر در 

تصمیم گیری های آقایان لحاظ شده است! 
همانطور که گفتی��م دیپلماس��ی در ورزش خیلی م��ورد توجه قرار 
نمی گیرد، مقوله مهمی که می تواند نتایج قابل توجهی در پی داش��ته 
باشد که نمونه آن را می توان در کارش��کنی امریکایی ها در صدور ویزا 
برای تمام��ی اعزای تیم ملی والیب��ال ایران دید. رفتار غیرورزش��ی و 
غیرحرفه ای که فدراسیون جهانی والیبال را بر آن داشت تا در حمایت از 
ایران تصمیم قابل توجهی اتخاذ کند. FIVB بعد از بررسی کارشکنی 
میزبان سومین هفته از رقابت های لیگ ملت ها تأکید کرد در صورت 
عدم حضور ایران در امریکا، امتیاز منفی برای تیم کش��ورمان در نظر 
گرفته نمی شود. این دقیقاً همان دیپلماسی در ورزش است که می تواند 

نقشی این چنین مهم ایفا کند. 
دیپلماسی می تواند مشکلات بسیاری را از سد راه بردارد، اما در ورزش 
ایران عمدتاً ترجیح داده می ش��ود در موارد سطحی و پیش پا افتاده از 
این مهم استفاده شود تا موارد حیاتی و قابل توجه! برای نمونه می توان 
به لابی  چند س��ال پیش رئیس جمهور وقت ایران با همتای خود در 

خصوص پرونده طارمی اشاره کرد. 
پادرمیانی که در واقع حمایت از بی قانونی بود و می توانست در مواردی 
مهم تر چون بازی در زمین بی طرف با عربستانی ها در لیگ قهرمانان 
یا گرفتن ضرر و زیان تیم های باشگاهی ایران از فیفا در همین راستا 
استفاده کرد، اما استفاده از دیپلماسی در ورزش کاربرد چندانی ندارد 
و آقایان با وجود اشرافی که به نتیجه مثبت آن دارند کمتر به صرافت 

استفاده از آن افتاده اند.

استارت نادیده گرفتن قانون سقف بودجه

چرا سپاهان پای مصوبه را امضا 
نکرده است؟

 هنوز جوهر قانون جدید سازمان لیگ خشک نشده، صدای اعتراض 
باشگاه ها گوش فلک را کر کرده است، همان باشگاه هایی که چندی 
پیش با ادعای مقابله با تورم فاحش در فوتبال ایران و ایس��تادگی 
مقابل قراردادهای نجومی در یک دورهمی دوس��تانه سر تصویب 
قانون س��قف بودجه توافق کرده بودند. امروز اما وقتی پای اجرایی 
شدن این قانون به میان آمده، صدایشان درآمده که سقف بودجه را 
قبول ندارند. پرواضح بود اولین معترض سپاهان خواهد بود؛ باشگاه 
متمول اصفهانی که اگرچه هر س��اله هزینه های هنگفتی می کند، 
اما سال هاست که دس��تش به جام قهرمانی نرسیده است. با وجود 
این مدیران این باشگاه همچنان چشم شان به دنبال قهرمانی است 
و برای رس��یدن به این هدف از هیچ هزینه ای فروگذار نیستند، اما 
قانون جدید سازمان لیگ گویا دست و پای آنها را بسته و معذب شان 
کرده، چراکه برخلاف ادعای س��ازمان لیگ مبنی بر اینکه تمامی 
مدیران عامل باشگاه ها صورت جلس��ه تصویب شده سقف قرارداد 
را امضا کرده اند، یکی از مدیران س��پاهان مدعی اس��ت که امضای 
مدیرعامل این باش��گاه پای مصوبه فوق نیس��ت. ش��اید به همین 
دلیل هم هس��ت که این روزها اخبار قابل توجهی از ولخرجی های 

زردپوشان به گوش می رسد! 
البت��ه برخی نی��ز مدعی ش��دند مدیران عام��ل باشگاه ش��ان این 
صورت جلس��ه را امضا نکرده ان��د و امضای معاون باش��گاه پای آن 
است که در اصل ماجرا تفاوتی ندارد، چراکه معاون باشگاه به عنوان 
نماینده آن باشگاه در جلس��ه حضور داشته و امضای هر نماینده ای 
از باشگاه قابل استناد است، اما اینکه برخلاف ادعای سازمان لیگ، 
سپاهانی ها این مصوبه را امضا نکرده اند بسیار جالب توجه است. البته 
سازمان لیگ متن مصوبه را منتشر کرده که با استناد به بند 4 آن، 
مدیران عامل یا نمایندگان تام الاختیار باشگاه ها به صورت مکتوب 
تعیین سقف را به کارگروه منتخب رئیس محترم فدراسیون فوتبال 
تفویض کردند. دستورالعملی که مفاد آن به تصویب هیئت رئیسه 
فدراسیون هم رسیده اس��ت، اما در تصویر منتش��ر شده خبری از 
امضای مدیرعامل یا نماینده باشگاه سپاهان نیست! اما آیا این دلیل 

خوبی برای تخطی از قانون سقف بودجه است؟!

تحریف آیین پهلوانی و خواب مسئولان 
سال گذشته وقتی آذربایجان ورزش زورخانه ای و پهلوانی ایران را مثل 
خیلی از رسوم فرهنگی دیگر کشورمان به نام خودش ثبت کرد، اینجا 
در ایران هیچ کس عکس العملی نش��ان نداد. وزارت ورزش که کاملًا 
سکوت اختیار کرد و فدراس��یون ورزش های زورخانه ای هم به انتشار 
یک بیانیه بسنده کرد که در آن عنوان شد موضوعی که آذربایجان به نام 
خودش ثبت کرده اصلًا ارتباطی با ورزش پهلوانی و زورخانه ای ندارد و 

این ورزش همچنان به نام ایران است.
همان زمان هم  می ش��د پی برد که حرف فدراسیون یک ادعای کاملًا 
توخالی و دهان پرکن است و آذربایجان در بی کفایتی مسئولان ورزش 
کش��ور مانند خیلی از امور دیگری که به نام خود ثب��ت کرده ورزش 
پهلوانی را هم از ما ربوده است، اما حالا انتشار یک فیلم کوتاه از حاشیه 
اجلاس وزرای ورزش عضو یونسکو در باکو تقریباً همه چیز را مشخص 

کرده است.
آذربایجان ورزش پهلوانی را به نام خود ثبت کرده و همانگونه که خود 
می خواهد آن را به دنیا نش��ان می دهد. نمایش��ی کام��لًا خلاف آیین 
مردانگی، فتوت و جوانمردی. نمایش��ی که هیچ اثری از شرم و حیا در 
آن دیده نمی شود و باید تأسف خورد که این اقدام حتی کوچک ترین 
واکنشی را از سوی ایران در پی نداشته، آن هم در حالی که مسئولان 
فدراسیون جهانی این رشته ایرانی هستند، طبیعی است که در خصوص 
تحریف راه و رسم و قوانین این ورزش باید به آذربایجانی ها تذکر دهند، 

اما دریغ از یک اظهارنظر.
البته نباید از یاد برد که مسئولان فدراسیون جهانی پیش از این با برخی 
اقدامات خود س��بب از بین رفتن شأن و ش��ئون ورزش پهلوانی ایران 
شده اند، به گونه ای که طی سال های گذشته انجام حرکات دور از شأن 
این رشته توسط ورزشکاران خارجی و تبدیل شدن گود مقدس زورخانه 
به »دانسینگ و سن برای شو«های آنچنانی تنها نمونه های کوچکی از 
تلاش برای تحریف ورزش زورخانه ای است که دست آخر به کار سخیف 

آذربایجانی ها ختم شد.
 اما در این میان سکوت عجیب وزارت ورزش و فدراسیون ورزش های 

زورخانه ای بسیار قابل تأمل است.
وزارت ورزش و فدراسیون ورزش های زورخانه ای سال گذشته مدعی 
شدند آذربایجان نتوانسته ورزش زورخانه ای ما را به نام خود ثبت کند. 
اگر چنین ادعایی صحت دارد و ورزش زورخانه ای هنور به نام ایران است 
پس باید جلوی این قبیل اقدامات گرفته شود. اینکه به بهانه ترویج این 
ورزش در سطح جهان شأن و شئون آن نادیده گرفته و چیزی به جهان 

ارائه شود که خلاف راه و رسم پهلوانی است اصلًا قابل توجیه نیست.
نکته تأسفبارتر اینکه وزیر ورزش کشورمان در این اجلاس حضور داشته 
و می توانسته حداقل از این فرصت در جهت منافع ملی بهره برداری کند 
و در سخنرانی رسمی و دیدارهای جانبی با برخوردی دیپلماتیک، رسماً 
به ثب��ت ورزش زورخانه ای به نام آذربایجان اعتراض کند و خواس��تار 
تجدیدنظر در این مصوبه ش��ود، اما متأسفانه فقط سکوت کرده است! 
این در حالی بود که ایران به عنوان مرجع و مولد این ورزش باید اینگونه 
ارائه و خوانش آیین کهن پهلوانی توس��ط کشور آذربایجان را تقبیح و 
تحریف مرام پهلوانی را اعلام می کرد، چون یکی از وظایف صاحب ثبت، 
پاسداری از آیین ثبت ش��ده اس��ت و ایران موظف به مراقبت از آیین 
پهلوانی در مقابل تحریف هاست. البته اگر ادعای آقایان در ماندن کشتی 
پهلوانی به نام ایران را باور کنیم. از دو فدراسیون جهانی و داخلی هم که 
چیزی نگوییم بهتر است. آنها در این موضوع هم کما فی السابق خواب 

بودند و هیچ عکس العملی نشان ندادند!

محمد بیداریان، سخنگوی کمیس��یون ورزشکاران کمیته ملی 
المپیک در خصوص نشست کمیس��یون ورزشکاران گفت: »در 
نشست کمیس��یون ورزش��کاران، انتخاب دو ورزشکار از اعضای 
کمیسیون جهت ش��رکت در انتخابات کمیس��یون ورزشکاران 
OCA در دستور کار قرار گرفت که در نهایت مقرر شد احسان 
حدادی و نجمه خدمتی جهت ش��رکت در انتخابات کمیسیون 
ورزشکاران شورای المپیک آسیا که در جریان بازی های آسیایی 

هانگژو برگزار می شود به کمیته ملی المپیک معرفی شوند.«

 خدمتی و حدادی 
در شورای المپیک آسیا

سعید ارمغانی، سرمربی پیش��ین تیم ملی بسکتبال ایران گفت: 
»فعلًا هیچ واکنشی از سوی فدراس��یون ایران در راستای فسخ 
قراردادم شاهد نبودم. صحبت های ما هنوز به هیچ جای مشخصی 
نرسیده و در حال مذاکره هستیم. منتظر واکنش فدراسیون هستم 
و چیز جدیدی برای مطرح کردن وجود ندارد.« او در پاسخ به این 
سؤال که آیا فدراسیون موضع خاصی در رابطه با ادامه دادن با او در 
یک سمت دیگر دارد یا خیر، اظهار کرد: »خیر، الان فقط صحبت 
درباره این است که قرارداد فسخ شود و این ارتباط به پایان برسد. 

موضع دیگری از سوی فدراسیون مطرح نشده است.«

ارمغانی منتظر فدراسیون بسکتبال

استقلال غرق در گرداب جنجال و حاشیه

از 
تکذیب مذاکره 

با بیرانوند تا ساختگی 
 خواندن ماجرای 
 حضور اراذل در 

تمرین آبی ها

پهلوان های آینده

شیوا  نوروزی
  گزارش

قاب


